
Junta de Facultat. 23 de febrer de 2023 

ACTA 
 

Dia: Dijous, 23 de febrer de 2023 

Hora: 12:30 

Lloc: Sala de Juntes 

 Assisteixen: Maria Karen Álvaro, Oriol Beltran, Núria Benach, Carles Buenacasa, Jaume Buxeda, 
Jaume Carbonell, Jaume Dantí, Ferran Estrada, Josep M Fullola, Olga Jubany, Xavier López 
Cachero, Rosa Lluch, Camila del Mármol, Andreu Mayayo, Ricard Piqueras, Lluís Pons, Lola 
Sánchez, Marta Sancho, Carles Santacana, Queralt Solé, Maria Soler, Verónica Gallego, Chiara 
Romano, Albert Sala, Carlota Vidal, Simón Campos, Neus Colell, Anna Garcia Lorenzo, Anna 
Clavell, Antoni Conejo, Fèlix Gómez, Marisol Madrid, Raúl Márquez, Santiago Riera, Fernando 
Gil, Gemma Celigueta, Mireia comas, Jordi Gascón, Gabriel Izard. 

 S’excusen: Elena Nadal, Pilar Gené, Giovanni Cattini, Francesc López Palomeque, Teresa Abelló. 

 

Ordre del dia: 

1. Aprovació, si s’escau, de les actes de les reunions anteriors (SharePoint) 
2. Informe de l’equip deganal (SharePoint) 
3. Inici del segon semestre 
4. Aprovació, si s’escau, del calendari acadèmic 2023/24 
5. Informacions sobre la nova Llei Orgànica del Sistema Universitari LOSU 
6.  Assumptes de tràmit 
7. Torn obert de paraula 

 

 

Benvinguda i inici de la reunió 

El Sr. Degà, Dr. Ricard Piqueras, obre la sessió i dona la benvinguda. 

 

1. Aprovació, si s’escau, de les actes de les reunions anteriors 

S’aproven les actes dels dies 20 d’octubre i 15 de desembre de 2022. 

 

2. Informe de l’equip deganal (SharePoint) 

El Sr. Degà informa que la Facultat ha rebut dos guardons del Premi Badia i Margarit a les millors 
tesis doctorals en català: premi a la millor tesi en català sobre igualtat de gènere i altres ODS (Dr. 
Marc Lemus i Cánovas, amb la tesi “Caracterització de la precipitació i canvi climàtic en àrees de 
muntanya: El cas dels Pirineus”; premi a la millor acció en català de divulgació a la Dra. Caterina 
Valriu Llinàs, amb la tesi “El corpus de rondalles de Mallorca d’Antoni M Penya i l’Arxiduc Lluís 



Salvador d’Àustria-Toscana”. Tanmateix, també s’ha assolit un accèssit en la modalitat de l’àmbit de 
les humanitats i les ciències socials, atorgat a la Dra. Laura Castellet de Ramon, amb la tesi “el 
paisatge de la Catalunya Medieval (segles VI-XIV). També indica que l’1 de març hi ha Consell de 
Govern on es fixarà el nombre màxim de doctors honoris causa. Es preveu que sigui fins a tres per 
facultat. Hi ha fins el 31 de març per presentar candidatures, per si algú està interessat. 

La Dra. Maria Soler explica que s’ha fet el taller de perspectiva de gènere als plans docents per a PDI 
de la Facultat, amb 58 inscrits/es. En relació a noves titulacions, indica que la de Geografia i Canvi 
Global està en calendari el curs vinent, i que el doble grau d’Antropologia Social i Filosofia no es 
podrà implantar el curs vinent, perquè el nou equip deganal de Filosofia vol reflexionar sobre l’acord 
previ. 

El Dr. Jaume Buxeda explica l’aula 3D de realitat ampliada que es va demanar dins de la convocatòria 
de subvencions destinat a establir aules especialitzades en temes digitals. La setmana passada es va 
notificar que el projecte ha estat aprovat, i explica les característiques tècniques de l’aula i la seva 
utilització (serà l’aula 201). Es preveu que, pel curs vinent, ja estarà operativa en diferents graus. 
Serà la primera aula d’aquestes característiques a la UB. 

El Dr. Jaume Carbonell presenta les dades de matrícula del curs actual, i explica que hi ha hagut un 
augment. Indica que la UB ha aprovat un pla dirigit a normalitzar les col·leccions i patrimoni de la 
UB. La Facultat, està a la cua en aquest tema i per aquest motiu es farà una prospecció sobre el 
material que tenim i valorar si és susceptible de ser patrimonialitzat. 

El secretari acadèmic i responsable de relacions internacionals, Dr. Jordi Gascón, incideix en la 
preocupació pel baix nombre d’estudiants que marxen (28 aquest curs, inferior al passat, que van 
ser 34). Considera que seria important fer tasques de difusió de l’oferta per part dels graus. 

El Sr. Félix Gómez, administrador de centre, indica que el consum energètic s’ha reduït. No obstant, 
el cost ha augmentat notablement, per la situació del mercat energètic: s’ha triplicat. Per una altra 
part, explica que hi ha hagut robatoris, i demana que es vagi amb cura, especialment en les zones 
de despatxos,  així com a les zones comunes. 

El Dr. Antoni Conejo pregunta al Sr. Félix Gómez, com a administrador de centre, en relació a la 
climatització de les aules de la tercera planta, que plantegen alguns docents d’Història de l’Art i 
confirmen estudiants, que seria excessivament elevada. 

El Dr. Oriol Beltran, sobre la proposta de doctors honoris causa, pregunta que cal fer per presentar 
candidatura, i que farà l’equip deganal si hi ha més de tres candidatures. El Sr. Degà indica que 
s’establirà una data màxima per rebre possibles propostes. Si hi haguessin més candidatures, es 
faria una junta extraordinària per valorar-ho. 

 

3. Inici del segon semestre 

La Dra. Maria Soler explica que el segon semestre s’ha iniciat sense incidències. 

 

4. Aprovació, si s’escau, del calendari acadèmic 2023/24 

La Dra. Maria Soler indica que la proposta s’ha penjat al Sharepoint, i que ja ha estat aprovada per 
les comissions de grau i de màster, i d’alguns consells d’estudi. Explica, breument, les 
característiques del calendari i quins elements s’han valorat per elaborar-ho. 

 



El Dr. Oriol Beltran demana que el 12 d’octubre no es consideri dia festiu, com fan altres institucions 
públiques, i perquè hi ha cada vegada més consens en considerar-lo així. El Sr. Degà diu que si és 
una proposta majoritària de la Junta, es pot elevar aquesta petició al Rectorat, que ja ha rebut 
propostes similars sense èxit des de fa anys. La Dra. Maria Soler indica que el calendari es fa en base 
al calendari de la UB. 

El Dr. Carles Santacana comenta que, en el consell d’estudis d’Història, es va decidir que no es faria 
les classes de gener al primer semestre. Això implica que no s’arribaria a les hores establertes en el 
pla docent. La Dra. Maria Soler explica que les hores haurien de quadrar, i que s’explicarà millor en 
els propers calendaris que son dates flexibles als objectius de cada docent. El Dr. Carles Buenacasa, 
com a cap del grau d’Història, explica que les hores establertes es compleixen sense fer docència 
aquesta setmana. 

La Junta aprova el calendari. 

 

5. Informacions sobre la nova Llei Orgànica del Sistema Universitari LOSU 

El Sr. Degà explica les darreres informacions sobre el procés d’aprovació de la LOSU. Ahir va 
concloure la tramitació al Senat, i està pendent de la remissió del text al Congrés, que seria a final 
de març. Per caràcter d’urgència, s’han incorporat diverses esmenes, algunes importants en relació 
al règim de dedicació del professorat. Ahir el vicerector de personal docent i investigador informava 
al degans que s’han aprovat dues esmenes sobre aquest tema: a) moratòria de l’adaptació del 
nombre de crèdits del personal permanent que estableix la LOSU, que s’iniciarà a partir del curs 
24/25; b) moratòria, també, a la càrrega màxima de crèdits del professorat associat fins finals del 
2024. Les universitats públiques podran articular mecanismes d’estabilització del professorat 
associat i  les convocatòries de places de PDI d’abans del 31 de desembre de 2022, no es veuran 
afectades per la normativa de la LOSU. 

El Sr. Degà indica que no s’aclareix la situació del professorat lector. Es preveu una reunió de la CRUE 
amb el Ministeri per tractar aquest tema. Extraoficialment, el Ministeri preveu que entraria en la 
moratòria que regeix pel personal permanent, però encara no se sap amb certesa. 

Els departaments, però, han de tenir en compte el canvi de regim de dedicació del PDI pel curs 
24/25. També recorda que la UB vol accelerar el procés de contractació d’associats a tipus 2 i de 
lectors a agregats/titulars. 

El Dr. Josep Maria Fullola recorda que el curs 24/25 la UB també contempla aplicar la nova PDA. 

 

6. Assumptes de tràmit 

La Dra. Maria Soler explica que es demana l’aprovació de la incorporació de quatre professors 
d’història i quatre d’antropologia al nou observatori (FARO) que esta en tràmit de ser aprovat, de 
caràcter interdisciplinari i interfacultatiu. Han arribat els informes favorables de tots dos 

departaments. 

S’aproven les incorporacions sol·licitades. 

 

 

 



7. Torn obert de paraula 

El Sr. Degà, en relació a la comissió del 50è aniversari de la Facultat, recorda que encara hi ha temps 
per fer propostes fins el 25 de febrer. 

 

Sense més intervencions, es tanca la reunió. 

 

Barcelona, a 23 de febrer de 2023 

 

 

El secretari  
Jordi Gascón  
 

Vist i plau  
El degà 
Ricardo Piqueras Céspedes  
 
 
 
 

 


